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Cong restoespraa k Pa rtijvoorzitter frank 

Dales 

Democraten! 

Wij zijn hier vandaag met elkaar bezig op een 
manier waar wij als partij bijzonder trots op 
mogen zijn. Bij ons gaat het om de !eden. Zij 
bepalen de inhoud, de koers en de 
vertegenwoordigers van de partij. En dus is dit 
vooral uw congres. U bepaalt hoe D66 zich zal 
richten op de nieuwe uitdagingen die op ons 
afkomen. U zorgt ervoor dat D66 ook nu nog 
een partij blijft gericht op de toekomst. Met 
ideeen over de toekomst. En met oplossingen 
voor de problemen van de toekomst.Dat is 1 
van de meest onderscheidende elementen 
tussen D66 en de overige politieke partijen. Wij 
zijn een vernieuwingspartij met moderne 
oplossingen. Wij komen niet met visies uit 
vorige eeuwen als oplossing van de problemen 
van nu en van de toekomst. Wij durven vooruit 
te kijken, zekerheden ter discussie te stellen en 
het debat aan te gaan. Ook met elkaar. Ook 
vandaag. Dit is een congres om trots op te zijn! 

Maar wat gebeurt er vervolgens met de 
uitkomsten van vandaag? De uitspraken van 
het congres worden samengevoegd met de vele 
reacties die wij al hebben gekregen van 
individuele !eden, afdelings- en 
regiovergaderingen en andere sessies die de 
afgelopen periode zijn gehouden. De reacties 
worden vervolgens uitgesplitst naar of het 
manifest of het landelijke 
verkiezingsprogramma. Maar worden sowieso 
gebruikt. Vervolgens zullen we volgend jaar, 
tijdens ons jubileum, zowel het manifest alsook 
het verkiezingsprogramma vaststellen. En dan 
is het proces compleet: eerst discussie, dan 
vaststelling manifest, dan afgeleid daarvan, 
vaststelling landelijk verkiezingsprogramma. En 
zo hoort het ook! 

"Frank, wij hebben er zin in, wij gaan ervoor in 
onze afdeling en regio." hoor ik u denken. Maar 
hoe staat D66 er nu voor? Ik denk dat de 
meeste van u zullen denken: beroerd. Ja, laten 
we dat maar even open hier op tafel leggen. 
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Velen zien de komende verkiezingen met 
wantrouwen tegemoet. En dat praten we elkaar 
aan. De BV-mail, onze interne bestuurdersmail, 
lijkt vaak op een therapeutische chatbox 
waarbij enkelen de persoonlijke frustratie 
veralgemeniseren naar alles en iedereen in de 
partij. De tijd dat aan deze onzin-mededelingen 
besteed wordt is verloren tijd. Laten we 
daarmee ophouden en elkaar daarop 
aanspreken. Vanaf nu moet elke klaagzang 
gekoppeld worden aan een swingend 
succesnummer. Laat de BV-mail het geheime 
wapen word en in de verkiezingsstrijd. Kijk naar 
het succes van het kiezen in een willekeurig 
stembureau. En er zijn meer voorbeelden. Zo 
doen wij bij de gemeenteraadsverkiezingen 
volgend jaar in bijna net zoveel gemeenten mee 
als 4 jaar geleden. En is ons ledenbestand vrij 
stabiel met als opmerkelijk feit een sterke groei 
van jonge leden. De campagne wordt 
professioneel opgezet en begeleid. Wij hebben 
als landelijk bestuur hier extra geld voor 
beschikbaar gesteld en extra mensen ter 
ondersteuning aangenomen. En het landelijk 
secretariaat werkt op alle fronten met stoom en 
kokend water om het proces te ondersteunen. 
Overigens werken daar geen 400 mensen zoals 
sommigen denken maar slechts 15 personen, 
inclusief stagiaires! Misschien iets om te 
onthouden mocht u een keer denken dat iets te 
lang duurt. En het landelijk bestuur, de 
kamerfracties en de bewindslieden gaan voluit 
om u te ondersteunen in de campagnes. Dat 
allemaal, samen met uw inbreng en creativiteit 
zullen zeker hun weerslag hebben in de 
verkiezingsuitkomst. Dus is het soms maar net 
vanuit welk perspectief je tegen de verkiezingen 
aan kijkt. Gaan we tijd en energie verliezen 
door te mopperen en te klagen of gaan we 
resultaten boeken door elkaar aan te moedigen 
en te ondersteunen? De keus is uiteindelijk aan 
een ieder hier aanwezig. 

"Maar Frank, er zijn toch wel verbeterpunten? 
Zie jij ze dan helemaal niet?" hoor ik u 
vertwijfeld denken. Natuurlijk zijn die er. Ik 
stop ze niet voor u weg. In mijn eerste 100 
dagen heb ik alleen maar om me heengekeken, 
geluisterd, geanalyseerd en nagedacht. Die 100 
dagen duurden erg lang ! Maar waren wel 
noodzakelijk om een goede analyse te maken. 
Vervolgens heb ik een deel van mijn 
bevindingen bespreekbaar gemaakt en zijn er 
inmiddels al besluiten genomen om de partij 
opener, efficienter en effectiever te maken. En 
er zullen meer besluiten genomen worden. 
Echt, we zijn er nog lang niet en de partij zal 
toch een deel van zijn amateurisme moeten 
afschudden willen we gezond de toekomst 
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ingaan. 1 van de zaken waar we onszelf 
werkelijk horendol mee maken zijn de vele 
procedures en regels die wij hebben binnen de 
partij. Dat zult u zelf ook gemerkt hebben bij 
alle activiteiten rondom de komende 
gemeenteraadsverkiezingen. Wij zijn nog erger 
dan de overheid! Dat zullen we gaan aanpakken 
want wij maken onszelf vleugellam en verliezen 
slagkracht. Ik heb u liever de straat op om het 
standpunt van D66 te verkondigen dan achter 
uw pc om formulieren in te vullen in verband 
met een deadline die waarschijnlijk al 
verstreken is nog voordat u wist dat het er was. 

"Ja maar Frank, Den Haag, Den Haag!", hoor ik 
u denken. Ja, Den Haag. U bedoelt daarmee de
fracties en bewindslieden. Nou, laat ik eerst en
vooral zeggen dat zij kei- en keihard werken.
Het zijn er overigens ook geen 400 zoals
sommigen denken maar slechts een paar. Daar
gaan we in 2007 wat aan doen trouwens. Ik
heb met de kamerleden en bewindslieden
gesproken over hun optreden en relatie naar de
!eden. En jullie gevoelens heel helder
overgebracht. En ik kan u verzekeren dat de
komende tijd het eigen D66-geluid op het
Binnenhof steeds helderder en luider zal
klinken. En we zullen laten zien dat D66 echt
het verschil maakt. Minister de Geus gaf D66
afgelopen zondag in Buitenhof het advies:
'Spreken is zilver, zwijgen is goud'. Nou, 
minister dat zou u wel willen maar mijn advies 
aan de D66 kamerleden en bewindslieden is: 
'Spreken is zilver, zwijgen is fout! 

Op het vorige congres stand ik keurig in pak u 
toe te spreken. Het is nu een andere tijd. Het is 
tijd om de colberts uit te trekken en de mouwen 
op te stropen. Tijdens het vorige congres vroeg 
ik om uw steun. Die heb ik gekregen. Nu bied ik 
u mijn steun! Het is tijd om samen de
standpunten van D66 met kracht uit te dragen.
Het is tijd om samen de straat op te gaan. Het
is tijd om samen de politiek op te schudden.
Het is tijd voor de strijd! En D66 is er klaar
voor!
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